
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 398 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 18. marts 2024 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stinus Lindgren (RV). 

 

Spørgsmål nr. 398:  

”Fra læger og apoteker har der flere gange været fremført en ide om generisk  

ordination – altså at lægen i stedet for handelsnavnet på et præparat i fremtiden  

blot skriver navnet på selve lægemiddelstoffet samt dosis, behandlingsvarighed og  

indikation. Det er så op til apotekerne at vælge den billigste passende pakning på  

tværs af pakningsstørrelser og eventuelt styrke. Hvordan stiller ministeren sig til  

dette forslag?” 

 

Svar: 

Det fremgår af anbefalingerne fra arbejdsgruppen for apotekernes sundhedsydelser, 

at generisk ordination kan medvirke til, at apotekerne i højere grad end i dag vil tage 

ansvaret for at udlevere det mest passende lægemiddel til patienten, da almen 

praksis i så fald ikke længere behøver at tage stilling til handelsnavnet.  

 

På den baggrund har Indenrigs- og Sundhedsministeriet bedt Lægemiddelstyrelsen 

om at analysere fordele og ulemper ved indførelse af generisk ordination.  

 

Lægemiddelstyrelsen forventer, at analysen bliver færdiggjort i indeværende år, 

hvorefter Indenrigs- og Sundhedsministeriet vil tage stilling til opfølgning. 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Sophie Løhde 

 

Folketingets Sundhedsudvalg 

Slotsholmsgade 10-12 
DK-1216 København K 

 
T +45 7226 9000 
M sum@sum.dk  

W sum.dk  
 
 
Dato: 11-04-2024 

Enhed: Lægemidler 
Sagsbeh: dws 
Sagsnr.: 2023 - 2319 

Dok. nr.: 135428  

Offentligt
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 398

Sundhedsudvalget 2023-24

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

